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S p r a w o z d a n i e  
Komisji Rewizyjnej Naczelnej Rady Adwokackiej  

na Zjazd Adwokatury w dn. 24  — 25 października 1959 r.

Komisja Rewizyjna powołana została uchwałą Naczelnej Rady Adwo
kackiej z dnia 5 stycznia 1957 r. w sikładzie następującym:

członkowie: adwokat Tadeusz Dulblasiewicz,
„ Eugeniusz Ernst,
„ Zygmunt Kałapski,
„ Janusz Patteik,

zastępcy: „ Walenty Pientka,
„ Aniela Steinsbergowa,
,, Eugeniusz Zejda.

Komisja ukonstytuow ała się na posiedzeniu w dniu 23 m arca 1957 r., 
w ybierając na przewodniczącego kol. Eugeniusza Ernsta.

Komisja w okresie sprawozdawczym odbyła posiedzenia w dniach: 
23.III.1957, 26JIII.1957, 1.VI.1957, 12.X.1957, 22.11.1958, 14.1.1959 d 3.X. 
1959 r.

W czasie posiedzeń Komisja dokonywała kontroli okresowej gospodarki 
finansowej Naczelnej Rady Adwokackiej oraz sporządzała protokoły ba
dań okresów 'rocznych, przedstawiając je  Plenum Naczelnej Rady Adwo
kackiej .

W toku swoich p rac komisja wysunęła szereg wnioslków — z zakresu 
gospodarki ■— na posiedzeniach plenarnych Naczelnej Rady Adwo
kackiej.

Ponadto Komisja opracowała i przyjęła w dniu 1 czerwca 1957 r. 
pro jek t regulam inu, k tó ry  w ostatecznej formie został uchwalony na 
posiedzeniu p lenarnym  NRA w dniu 21 czerwca 1959 r.

Komisja Rewizyjna, powołując się co do szczegółów na swoje spra
wozdania okresowe, przedstaw ia obecnie Zjazdowi A dw okatury jedynie 
swoje spostrzeżenia i wnioski dotyczące okresu sprawozdawczego za czas 
od dnia 1 października 1956 r. do 30 września 1959 r.
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R o z d z i a ł  I

S p ra w o z d a n ie  z  c z ę ic i  a d m in is tra c y jn e j d z ia ła ln o ś c i N R A

Budżety i ich wykonanie za poszczególne lata  przedstaw iają s'ę 
■następująco:

1957 r. 1958 r. 1.1— 30.IX.1959 r.
budżet 961 875,57 985 594,69 ca 890 000 zl
w ydatki 764 050,68 824 724,98 606 737 zł
oszczędności 197 824,— 160 870,— 283 263 zł

Po przeliczeniu budżetu i wyników z okresu od 1.1. do 30.IX .1959 r. 
n a  pełny 'rcik okaizulje się, że:

a) wydatki Naczelnej Rady Adwokackiej w  poszczególnych latach wy
kazują uderzającą stabilizację; wzrost w tych latach jest m ini
m alny,

•b) pomimo zwiększenia zakresu działania Naczelnej Rady Adwokac
kiej, wzrostu kosztów lokalowych, powiększenia personelu i wzro
stu kosztów rzeczowych w roku 1959 globalna suma wydatków 
tego roku m inim alnie jedynie odbiega od wydatków lat poprze
dnich,

c) Naczelna Rada Adwokacka rok rocznie zaoszczędza na prelim ino
wanych w ydatkach budżetowych dość poważne kwoty sięgające 
k ilkunastu  procent budżetu.

Podkreślić należy ścisłe przestrzeganie budżetu  i zachowanie całkowitej 
dyscypliny finansowej przy  jednoczesnej celowej i oszczędnej polityce 
w ydatkow ania.

W yraz daleko idącej gospodarności dała Naczelna Rada Adwokacka 
i w tym, że od początku swojego urzędowania obniżyła składkę od 
adwokata z 14 zł na  12 zł. Dopiero w 1959 r. podniosła składkę do 
zł 15, co uzasadnia pow stanie dodatkowych kosztów w tym okresie spo
wodowanych zwyżką czynszu od lokali (43 000 zł), kosztami Zjazdu 
(40 000 zł) oraz kosztam i ukonstytuowania się nowej Naczelnej Rady 
Adwokackiej.

Dla ścisłości obrazu przypom nieć należy, że stan liczebny adw okatury 
polskiej wynosił na 1.1.1957 r. — 5 291, na 1.1.1959 r. — 5 623.

Podkreślić poza tym  należy bardzo pozytyw ne wyniki „Palestry“, któ
ra przywrócona została do życia od stycznia 1957 roku. W ydawnictwo 
to borykało się ze znacznymi trudnościam i organizacyjnymi i finanso
w ym i i musiało być dotowane z budżetu Naczelnej Rady Adwokackiej.
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Rok obecny w skali trzech  kwartałów wykazuje, że sytuacja ta uległa 
znacznej poprawie i wydawnictwo „Palestry“ przestało obciążać defi
cytam i Naczelną Radę Adwokacką. Utrzymanie dotacji obecnie jest uza
sadnione planam i rozszerzenia wydawnictwa.

R o z d z i a ł  II

S p ra w o z d a n ie  z  d z ia ła ln o ś c i Funduszu Sam opom ocy K o leże ń s k ie j

Od 1 kw ietnia 1959 rak u  wszedł w życie statut nowego Funduszu 
Samopomocy K oleżeńskiej, który zmienia zakres świadczonej pomocy 
i powoduje wzrost kosztów  realizacji jego celów.

W okresie sprawozdawczym  wpływy i wydatki Funduszu kształtow ały 
się jak  następuje:

1957 r. 1958 r. I.I.—30.IX.1959 r.
w pływy 1 809 599 2 075 307 2 151 118 zł
wydatki 1 686 286 2 096 925 1 990 579 zł

Po przeliczeniu okresu 3 kwartałów 1959 r. na całość br.
wpływy preliminowane wyniosą ca 2 865 000 zł
wydatki ca 2 653 000 zł

W miesiącu wrześniu 1959 r. wydatki wynoszą ca 264 000 zł
przy m aksym alnych w pływach miesięcznych ca 280 000 zł

Analiza tych liczb w ykazuje szybki wzrost potrzeb i wydatków, k tó re  
zapewne występować będą nadal i w 1960 r. Należy więc zawczasu roz
ważyć sposoby zapew nienia trwałości i bieżącej likwidalności świadczeń 
płaconych przez Fundusz.

Komisji w ydaje się niewątpliwe, że utrzymanie systemu centralnego 
finansowania Funduszu jes t konieczne, gdyż im szersza jest podstawa 
liczebna uczestników, świadczących na rzecz Funduszu, tym pewniejsze 
jest zabezpieczenie realizacji celów. Fundusz, działając bez rezerwowych 
kapitałów  przew idzianych dla normalnego ubezpieczenia, nie może jed 
nak działać praw idłowo bez posiadania rezerw, zabezpieczających na ja 
kiś niezbędny przynajm niej okres prawidłowe funkcjonowanie w razie 
przejściowych zakłóceń w e wpływach.

Komisja uważa, że za okres ten przyjąć należy 3 miesiące, Fundusz 
więc powinien mieć rezerw ę na ten okres wypłat, co obecnie wynosi 
co najm niej 750 000 zł.

Natom iast rzeczyw isty stan obecny wykazuje, że przy nieco zwiększo
nych w ydatkach rezerw a wynosi niecałe 2 miesiące.
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Zastosowanie dalszych środków zaradczyoh w postaci ewentualnego 
powiększenia składek będzie rzeczą nowych władz Naczelnej Rady Ad
wokackiej. Jednakże już obecnie Kom isja Rewizyjna wysuw a sugestię co 
do możliwości powiększenia Funduszu przez odprowadzenie na 'ten cel 
chociażby poważniej szych części nadw yżek budżetow ych (oszczędności) 
nie w ydatkow anych w 1959 r. z budżetu Naczelnej Rady Adwokackiej. 
Wysokość odprowadzonych nadw yżek Kom isja ze swojej strony ocenia 
na  co najm niej 50% tych nadwyżek. Byłoby ze wszech m iar godne 
zlecenia, aby za przykładem  Naczelnej Rady Adwokackiej poszły woje
wódzkie rady adwokackie.

Opierając sdę na przeprowadzonym  badaniu działalności finansowej 
i gospodarczej Naczelnej Rady Adwokackiej w  okresie sprawozdawczym, 
Komisja Rew izyjna w n o s i

o

udzielenie przez Zjazd A dw okatury ustępującej Naczelnej Radzie Ad
wokackiej absolutorium  i w yrażenie je j podziękowania za ofiarną i owo
cną pracę.

3.X.59 r.

(— ) Eugeniusz Ernst 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej


